

SOCIÉTÉ DES NATIONS

*Recueil des Traités et des Engagements
Internationaux enregistrés par le Secrétariat
de la Société des Nations.*

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the
League of Nations.*

SOCIÉTÉ DES NATIONS

Recueil des Traités

*et des Engagements Internationaux enregistrés par le
Secrétariat de la Société des Nations.*

VOLUME XX

1923

NUMÉROS 1, 2, 3 et 4

TABLE DES MATIÈRES

	Pages
No. 501. — Italie, Pologne, Roumanie, Royaume des Serbes, Croates et Slovènes et Tchécoslovaquie :	
Convention concernant les placements en emprunts de guerre, signée à Rome le 6 avril 1922.	11
No. 502. — Costa-Rica et Royaume-Uni :	
Echange de notes concernant l'importation, du Royaume-Uni à Costa-Rica, de la morphine et des drogues similaires. San José, les 23-24 mai 1921, Panama, le 9 mars et San José, le 25 juillet 1923.	19
No. 503. — Grèce :	
Protocole relatif à l'établissement des réfugiés en Grèce et à l'institution, à cet effet, d'un office autonome d'établissement des réfugiés, signé à Genève le 29 septembre 1923 ...	29
No. 504. — Grande-Bretagne, France et Italie :	
Déclaration relative à l'établissement des réfugiés en Grèce et à l'institution, à cet effet, d'un office autonome d'établissement des réfugiés. Genève, le 29 septembre 1923....	41
No. 505. — Pérou et Venezuela :	
Convention relative au service des valises diplomatiques, signée à Lima le 14 mars 1923...	45
No. 506. — Grande-Bretagne et Tchécoslovaquie :	
Convention relative à des exemptions réciproques de droits de douane pour certains échantillons de marchandises, signée à Londres le 31 janvier 1923.	53
No. 507. — Belgique et Danemark :	
Accord concernant la navigation aérienne, signé à Copenhague le 28 juin 1923....	59

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
registered with the Secretariat of the League of Nations.*

VOLUME XX

1923

NUMBERS 1, 2, 3 and 4

TABLE OF CONTENTS

	Pages
No. 501. — Italy, Poland, Roumania, Kingdom of the Serbs, Croats and Slovenes and Czechoslovakia :	
Convention regarding investments in war-loans, signed at Rome, April 6, 1922... ..	11
No. 502. — Costa Rica and the United Kingdom :	
Exchange of Notes concerning the importation from the United Kingdom into Costa Rica of morphine and similar drugs. San José, May 23-24, 1921, Panama, March 9, and San José, July 25, 1923	19
No. 503. — Greece :	
Protocol relating to the settlement of Refugees in Greece and the creation for this purpose of a Refugees Settlement Commission, signed at Geneva, September 29, 1923 ...	29
No. 504. — Great Britain, France and Italy :	
Declaration relating to the settlement of Refugees in Greece and the creation for this purpose of a Refugees Settlement Commission. Geneva, September 29, 1923... ..	41
No. 505. — Peru and Venezuela :	
Agreement respecting the service of diplomatic bags, signed at Lima, March 14, 1923...	45
No. 506. — Great Britain and Czechoslovakia :	
Agreement respecting the Customs Clearance of Commercial Travellers' Samples, signed at London, January 31, 1923	53
No. 507. — Belgium and Denmark :	
Agreement relating to Air Navigation, signed at Copenhagen, June 28, 1923... ..	59

	Pages
No. 508. — Finlande et Suède :	
Arrangement concernant l'assurance des ouvriers contre les accidents, signé à Helsingfors le 11 septembre 1923	79
No. 509. — Allemagne et Tchécoslovaquie :	
Traité pour la réglementation de certaines questions concernant la nationalité, signé à Prague le 29 juin 1920	85
No. 510. — Belgique, France, Grande-Bretagne, Italie et Pays-Bas :	
Protocole relatif à l'adhésion des Pays-Bas aux modifications apportées par le Traité de Versailles à la Convention de Mannheim de 1868, signé à Paris le 21 janvier 1921, avec un protocole additionnel signé à Paris le 29 mars 1923	111
No. 511. — Belgique et Pays-Bas :	
Protocole de la Conférence belgo-néerlandaise sur l'application réciproque des lois et règlements concernant la sécurité de la navigation maritime, signé à La Haye le 9 novembre 1922, avec une note portant ratification dudit protocole, signée à Bruxelles le 14 juillet 1923	119
No. 512. — France et Pays-Bas :	
Arrangement provisoire concernant la navigation aérienne entre la France et les Pays-Bas, signé à Paris le 2 juillet 1923... ..	131
No. 513. — Pays-Bas et Portugal :	
Echange de notes comportant un arrangement provisoire pour le règlement des relations commerciales entre les Pays-Bas et le Portugal. Lisbonne, les 21 et 22 août 1923... ..	139
No. 514. — Autriche et Pays-Bas :	
Echange de notes comportant un arrangement pour le règlement des relations commerciales entre l'Autriche et les Pays-Bas. La Haye, les 3 et 5 septembre 1923.... ..	147
No. 515. — Autriche, Gouvernement des Soviets de Russie et Gouvernement des Soviets d'Ukraine.	
Accord signé à Vienne le 7 décembre 1921, avec un échange de notes concernant l'extension de l'application de la Convention au territoire entier de l'Union des Républiques Socialistes des Soviets. Vienne, le 8 septembre 1923	153
No. 516. — Grande-Bretagne et France :	
Echange de notes portant renouvellement, pour une période de cinq ans, de la Convention d'arbitrage du 14 octobre 1903. Paris, le 29 août 1923	183
No. 517. — Esthonie et Suède :	
Echange de notes réglant les relations commerciales entre les deux pays. Reval (Tallinn), le 7 juillet 1923	189

	Pages
No. 508. — Finland and Sweden :	
Arrangement regarding the insurance of workers against accidents, signed at Helsingfors, September 11, 1923....	79
No. 509. — Germany and Czechoslovakia :	
Treaty for the settlement of certain questions relating to nationality, signed at Prague, June 29, 1920 ...	85
No. 510. — Belgium, France, Great Britain, Italy and the Netherlands :	
Protocol regarding the adhesion of the Netherlands to the modifications introduced by the Treaty of Versailles in the Convention of Mannheim of 1868, signed at Paris, January 21, 1921, with an additional Protocol signed at Paris, March 29, 1923 ...	111
No. 511. — Belgium and the Netherlands :	
Protocol of the Belgian-Conference on the reciprocal application of the Laws and Regulations Wetherfande regarding the safety of maritime navigation, signed at The Hague, November 9, 1922, with a note ratifying the Protocol, signed at Brussels, July 14, 1923.	119
No. 512. — France and the Netherlands :	
Provisional Agreement relating to Air Navigation between France and the Netherlands, signed at Paris, July 2, 1923 ...	131
No. 513. — The Netherlands and Portugal :	
Exchange of Notes establishing a provisional Agreement for the regulation of commercial relations between the Netherlands and Portugal. Lisbon, August 21 and 22, 1923.	139
No. 514. — Austria and the Netherlands :	
Exchange of Notes establishing an Agreement for the regulation of commercial relations between Austria and the Netherlands. The Hague, September 3 and 5, 1923 ...	147
No. 515. — Austria, Government of Soviet Russia and Government of the Soviets of Ukraina :	
Agreement signed at Vienna, December 7, 1921, together with an exchange of Notes concerning the extension of the application of the Convention to the whole territory of the Union of Socialist Soviet Republics. Vienna, September 8, 1923...	153
No. 516. — Great Britain and France :	
Exchange of Notes renewing, for a period of five years, the Arbitration Agreement of October 14, 1903. Paris, August 29, 1923 ...	183
No. 517. — Esthonia and Sweden :	
Exchange of Notes regulating the commercial relations between the two countries. Reval (Tallinn), July 7, 1923 ...	189